
 Länsi-Helsingin seniorit ry  

 

LUKUJA      18.4.2021/ON 

USA:n väkiluku on n. 330 miljoonaa sisältäen arvioidut paperittomat (n. 2 milj.) Vankien määrä on n. 2,3 

milj. ja vankeinhoidon kulut ovat lähes 60 miljardia taalaa eli noin Suomen valtion vuosibudjetin suuruinen. 

USA:n vangit ovat 80 % yhdysvaltalaisia, loput 20 % on ulkomaalaisia, joista suurin osa on meksikolaista 

syntyperää. N. 10 % mustista miehistä tekee n. 50 % mustien tekemistä rikoksista. Suurin vangitsemisen syy 

on huumeisiin liittyvät rikokset. 

Suomessa vankeja on noin 2500 - 3000, joista 2/3 osaa on laitoksissa ja 1/3 on osittain avolaitoksissa tai 

seurannassa. Vankeinhoitokulut tekevät noin miljardin vuodessa. Vangeista ulkomaan kansalaisia on n. 20 

%. Nekin voisi palauttaa pikemmin takaisin kotimaahan ja passiin merkintä: ”Ei toivottu henkilö”. 

Kuulemma Suomen ja EU:n lainsäädäntö kieltää palautuksen huonoihin vankilaoloihin kuten esim. 

Venäjälle. 

Huumeista tuomittujen määrä on nousussa ja sehän näkyy eritoten huumeissa autolla ajavien määrässä. 

Määrä on jo yli puolet ratissa kärynneistä. 

Mitä sitten tapahtuisi, jos huumeiden käyttö ja myynti pitäisi kokonaan vapauttaa? Tätähän vaativat eräät 

vasemmiston ja vihreiden kuntavaaliehdokkaat. Harmit ja vahingot korvattaisiin valtion huumeiden 

myynnistä saatavilla varoilla. Kuka korvaisi lisääntyvät turhat kuolemat ja omaisien surut ja lähimmäisten 

taloudelliset menetykset? Minkälainen oikeudenkäynti siitä seuraisi?  

Kehitysapu, mitä se on? 

Sitä minä olen vuosien saatossa myös miettinyt, että mitä se kehitysapu on? Paljon on puhuttu eräiden 

politiikkojen mieliavustuskohteista. Joskus aikanaan rakennettiin telakkaa Vietnamiin. Minäkin piirsin 

siihen projektiin joidenkin laitteiden järjestelykuvia. Onkohan se telakka hyötykäytössä vai edelleen 

sotilastukikohtana? 

Nytkin paljastui sattumoisin, että olemme avustaneet Afganistania miljardilla kehitysavun ja kouluttajina 

sotilasavun merkeissä. Siis käytettiin 1000 miljoonaa ja mitä saatiin aikaiseksi? 

Itse keskittyisin antamaan suomalaisvalmisteisia tuotteita. Mm. äitiyspakkaukset olisivat oiva tavara. 

Pahviset laatikot toimivat lasten sänkyinä ja suojina. Tietysti vaatteiden värit pitäisi tarkistaa maakohtaisesti, 

ettei kävisi kuin oslolaisille. Antoivat talvea varten maahan tulleille pakolaisille talvitakkeja. Sitten niitä 

takkeja kellui Oslon vuonossa. Oli kuulemma väärän punaisia ja osa takeista myytiin eteenpäin. 

Teettäisin varastoon puuraaka-aineista tehtyjä kevyitä ja miesvoimin siirrettäviä asuin- ja muita tiloja, joissa 

olisi akulliset aurinkokeräimet (valaisua ja lämmitystä varten) kiinteästi asennettuna. Kyllä varmaa muutkin 

suomalaisvalmisteiset tuotteet kriisialueille kelpaisivat. Tietysti, joku sanoo, että paikalliset rikolliset 

purkavat ja myyvät ne eteenpäin. No, yhtä helposti kehitysapurahaa on käytetty Mersujen ostoon, kun raha 

on siirtynyt vastaanottavan maan organisaatiossa eteenpäin. Tai vain päälliköiden omien bisneksien 

rahoittamiseen. Korruptiotahan me emme hyväksy missään muodossa. Muuten, mitä ne meidän VIP- aitiot 

ovat urheilutilaisuuksissa? 



Lukuja 

Silloin, kun EU lainoitti ensi kertaa Euroopan eri valtioita suurilla lainoilla, niin saksalaiset talousmiehet 

toivoivat inflaatioksi noin 3 %. Ei nostettu vaan pidettiin tiukka talouslinja. Inflaatio olisi nopeuttanut 

velkojen rasitusta. Nyt kun pandemia on jo yli vuoden hallinnut maailmaa, niin nyt uusien tukien 

maksamisen helpottamiseksi annetaan inflaation nousta. Suomessa se lienee tänä vuonna n. 1,6 % ja 

Saksassa se on jo 2,3 %. Eli nyt rahan arvon alennuksella toivotaan selviävän osittain tästä kriisistä. 

Suomen talouskasvuksi ennustetaan 3 % ja Saksan 6 % mutta jo Kiinan ennustaa yli 18 %. Taitaa 

pandemian jälkeen alkaa melkoinen kulutuksen hulabaloovuosi. Teollisuuden tuotteissa esim. laakereiden 

seuraavat vapaat toimitusajat ovat nyt jo vuoden päässä, kertoi työkollega. 

Senioriasiaa 

Osallistuin EETU: n ja TELA: n (Työeläkevakuuttajat) järjestämään yli kahden tunnin kestävään 

nettifebinaariin eli siis kuuntelin ja katselin esitelmät tietokoneelta. Samalla saimme kirjallisesti 

kommentoida esitelmää. Toivottavasti joku vastannee kysymyksiin ja kommentteihin?  

Osanottajia oli ympäri suomenniemeä. Suurin huoli oli tietenkin akuutti pandemia. Ikuisuusongelma on 

eläkkeiden jälkeen jääminen muihin palkkoihin ja hintoihin nähden. Eritoten huolenaiheena oli 

kansaneläkkeiden, sairaus- ja pienten työeläkkeiden ostovoiman heikentyminen. 

Eläkeläiset eivät halua mennä KELA: n luukulle apua pyytämään. Muutoin eläkeläiset eivät omia vaivojaan 

korostetusti julkisuuteen esitä. Mutta sama jupina eläkkeistä jatkuu vuosi vuodelta. Omaishoitajan palkkio 

olisi saatava verottomaksi. Miksi hallitukset eivät korjaa selviä epäkohtia? 

 

Tässä on taas ajatuksia keskusteluiden pohjaksi. Jotkut ovat jopa minulle kirjoittaneet ja mielelläni olen 

niihin kirjoituksiin vastannut. Toivon edelleen kirjoituksia, vaikka nimimerkillä, jos ei omaa nimeä halua 

julki. 

Yt. seniori Olli 

PS. Kuka muistaa ajan, kun liimattiin ns. maito(piimä)liimalla tai perunasta tehdyllä liimalla? Jouduin 

ostamaan 3 gramman pikaliiman. Tuubi maksoi 4,- euroa ja kilohinta olikin siten reilusti yli tuhat euroa, 

joten liima on jo kalliimpaa kuin parhaimmat parfyymit? 

        

      

 

  

 

       

      

       
        

 

 


